
 

AAN ALLE  DEELNEMERS VAN ONS BURGERINITIATIEF VOLENCAMPEN, 

 

Beste BiVc’ers, 

Graag informeer ik jullie over de laatste ontwikkelingen rond de Volencampen: 

BESLISSING RIJKSVASTGOEDBEDRIJF OVER VOLENCAMPEN  

Deze maand heeft het Rijksvastgoedbedrijf (RVB) als eigenaar van de Volencampen zijn besluit laten 

weten aan ons Burgerinitiatief over het toekomstige beheer van de Volencampen. 

Dat besluit is dat de door het Rijksvastgoedbedrijf voorgestelde ruil  van de Volencampen met (een 

perceel van) Burgercoöperatie Land van Ons niét doorgaat. Dit vanwege het Didam-arrest, een 

juridische hobbel waarmee ik jullie verder niet zal vervelen.  

Vooral voor Land van Ons een enorme teleurstelling na een jarenlange investering in geld en tijd. En 

ook wij vinden dit zonder meer een gemiste kans! 

GOED NIEUWS 

Maar  er is ook goed nieuws:  onze oorspronkelijke wensen voor extensief-agrarisch  beheer van de 

Volencampen zijn door het RVB gehonoreerd! 

 Want het RVB heeft in zijn brief aan ons  zeer gunstige voorwaarden benoemd voor het toekomstige 

extensievere beheer!  RVB gaat nu zonder meer inzetten op ‘duurzame pacht’! 

RVB schrijft: ‘..Wij achten andere mogelijkheden [dan verkoop-mh] met betrekking tot duurzaam 

grondgebruik passender, waarbij wij de gronden in eigen portefeuille kunnen behouden en tevens 

tegemoet kunnen komen aan de wensen van de omgeving. Dit zal via een openbare inschrijving 

gebeuren waarbij het RVB als extra voorwaarde zal stellen dat het perceel moet worden 

omgeschakeld naar biologisch. Daarnaast zal door het RVB worden onderzocht of aanvullende 

criteria kunnen worden toegevoegd. Hiermee maken we gebruik van het nieuwe 

duurzaamheidscriterium voor openbare procedures in geliberaliseerde pacht…’, aldus E. Terpstra, 

Hoofd Sectie Agrarische Pacht namens de Staat der Nederlanden, de minister van Binnenlandse 

Zaken en Koninkrijksrelaties. 

DANK 

Vandaar dat ik jullie allen hiervan in kennis stel! En jullie vooral wil bedanken voor jullie 

gemotiveerde ondersteuning van ons Burgerinitiatief om het jarenlange intensieve agrarische beheer 

op de Volencampen te stoppen, dat daar sinds 2014 plaatsvindt. En wat sindsdien heeft geleid tot 

veel protesten van de diverse omwonenden tegen het jaarlijkse bovengronds spuiten van schadelijke 

drijfmest/digestaat, het gebruik van chemische bestrijdingsmiddelen en het te intensieve vroege 

maaibeleid.    

Door de ecologen van ons Burgerinitiatief zijn de schadelijke gevolgen ervan inmiddels gemonitord . 

Het betekent dat de Volencampen is veranderd in een monotone grasmat met slechts enkele 

voedselrijke grassoorten en verder heel weinig plantensoorten, dat weide- en andere vogels zijn 

verdwenen en de kwaliteit van de  bodem sterk is gedaald. 

Voor onszelf,  en om onze (klein)kinderen weer te leren hoe gezonde weides eruit zien met vlinders, 

insecten, (weide)vogels, en veel bloemen en  kruiden, hopen we dat er mede dankzij ons 

Burgerinitiatief nu weer een goede stap voorwaarts is gezet. 



ONZE TOEKOMSTIGE ROL 

Verder wil ik jullie laten weten dat wij op grond van zeer goede juridische adviezen er bij het RVB 

sterk op hebben aangedrongen om deze duurzaamheidsvoorwaarden te clausuleren, en nu dus echt 

in het pachtcontract te benoemen.  

 In onze jarenlange onderhandelingen heeft het RVB het belang daarvan erkend, wat heeft gezorgd 

voor een rechtssfeer waarin wij daar stevig aanspraak op kunnen maken. 

Ook zal de gemeente bij monde van wethouder Bijvoet op het besluit van het RVB reageren. En het 

Burgerinitiatief gaat verder in overleg met de gemeente over de mogelijkheden om de waarden van 

de Volencampen optimaal te herstellen en te beschermen. 

De ecologen van ons Burgerinitiatief zijn nu bezig om de duurzaamheidsvoorwaarden verder uit te 

werken en aan het RVB voor te leggen. 

Voorts nemen wij contact op met de rentmeester van het RVB om de vinger nauwkeurig aan de pols 

de houden bij deze nieuwe ontwikkelingen. 

   

Ten slotte hebben wij een verzoek aan jullie als betrokkenen bij ons Burgerinitiatief, te weten Natuur 

en Vogelwacht Culemborg, Vereniging van Eigenaren  de 4 Dreven, MilieuMonitor Culemborg, 

Kuilenburger Polderplan, lokale Ouderenbond KBO/PCBO, omwonenden en recreanten: 

Willen ook jullie dit goede nieuws verspreiden in jullie  ‘achterban’? Alvast dank! 

En willen jullie ter ondersteuning van deze positieve inzet van  RVB daar een persoonlijk 

(dank)berichtje naar toe sturen voor hun inzet om tegemoet te willen komen aan de  wensen van 

onze omgeving. Daar kunnen jullie dan ook alvast jullie eigen wensen voor de Volencampen aan 

toevoegen! 

Zodat we met deze bevestiging een waardevolle samenwerking met het Rijksvastgoedbedrijf kunnen 

uitbouwen en hen met onze motivatie voor een gezondere Volencampen zullen inspireren! 

Zo’n dankberichtje  t.a.v. de heer E. Terpstra kan gericht worden aan zijn medewerker: 

anita.beens@rijksoverheid.nl 

 In de hoop jullie hiermee alvast voldoende te hebben geïnformeerd, 

Vriendelijke groet, 

namens BURGERINITIATIEF VOLENCAMPEN, 

Margriet Hunfeld 

E  mghunfeld@hotmail.com 
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